

EUROPAN 4 – INNSBRUCK – ÖSTERREICH

Location: Innsbruck

Population: 150,000 inhab.

Area: 4 ha



Innsbruck is the capital of the Tyrol Land. It has succeeded in establishing itself in the services field, and is therefore subject of a continual population influx seeking to be housed.

After the Winter Olympics in 1964 and 1976, a Village was built to the extreme East of the municipality, which subsequently became a housing estate with 8,000 inhabitants. In a bend in the river, between the water's edge and an old, dense neighbourhood of detached houses, large blocks of flats have been built. Lack of amenities has prevented it from becoming a centre.

The 4 ha intervention zone includes the Olympic Village owned by the town. It is a question of knowing whether reorganisation or greater compactness of the body of the new buildings will allow not only the establishment of technical, social and leisure infrastructures, but also housing, a central neighbourhood car park, green spaces and sports grounds.

Innsbruck est la capitale du Land du Tyrol. Elle a su s'imposer dans le domaine des services et subit donc une continue affluence de population en demande d'habitat.

À l'occasion des Jeux olympiques d'hiver de 1964 et de 1976, un village fut construit à l'extrême Est de la commune ; il servit ultérieurement de cité pour 8.000 habitants. Dans une courbe de la rivière, entre eau et quartier dense de maisons individuelles, ont été bâtis de grands immeubles d'habitation. Le manque d'équipement empêche cependant de faire centre.

La zone d'intervention de 4 ha inclut le Village olympique, propriété de la Ville. La question est de savoir si une réorganisation ou une compacité plus élevée du bâti permettrait non seulement de mettre en place des infrastructures techniques, sociales et de loisirs, mais également des logements, un parking central pour le quartier, des espaces verts et des terrains de jeux.

EUROPAN 4 – INNSBRUCK – ÖSTERREICH

